



ShanghaiRanking's Global Ranking of Academic Subjects 2018 - Food Science & Technology				华南理工大学2018“软科全球一流学科”和2017年排名			
World Rank	Institution	Country/Region	Total Score	2018	2017	2016	2015
1	University of Wageningen	Netherlands	269.0	97.3	97.3	97.3	97.3
2	Jiangnan University	China	264.5	100	100	100	100
3	China Agricultural University	China	264.8	91.9	91.9	91.9	91.9
4	South China University of Technology	China	264.0	74.3	74.3	74.3	74.3
5	Ghent University	Belgium	243.1	74.7	74.7	74.7	74.7
6	Zhejiang University	China	242.8	76.7	76.7	76.7	76.7
7	University of Sao Paulo	Brazil	242.0	82.1	82.1	82.1	82.1
7	University of Campinas	Brazil	242.0	81	81	81	81

1. 华南理工大学 22 个学科入选世界一流学科排名

22 Academic subjects of SCUT enter ShanghaiRanking's 2018 Global Ranking of Academic Subjects

上海软科 7 月发布了“2018 软科世界一流学科”排名，华南理工大学 22 个学科进入世界一流学科榜单，其中，食品科学与工程、化学工程、能源科学与工程、生物工程共 4 个学科入围前 50 强；另化学、机械工程、仪器科学、纳米科学与技术、材料科学与工程、通信工程、冶金工程、控制科学与工程共 12 个学科入围前 100 强。此次上榜学科涉及工学、理学、生命科学、社会科学 4 大领域，入围世界百强学科数在国内高校中并列第 11 名。

In July, ShanghaiRanking Consultancy released the 2018 Global Ranking of Academic Subjects. SCUT performed strongly with 22 subjects entering the list. Among SCUT's top performing subjects were food science and engineering, chemical engineering, energy science and engineering, and biological engineering, which were all listed in Top 50. In total, 12 academic subjects made it into the Top 100, including chemistry, mechanical engineering, instrument science, nanoscience and nanotechnology, material science and engineering, communication engineering, metallurgical engineering, as well as control science and engineering. The listed subjects cover four fields of study: engineering, science, life sciences and social sciences. Among domestic universities, SCUT ranks 11th in terms of the number of academic subjects listed in the rankings.



2. 新西兰教育部长 Chris Hipkins 一行来访华南理工大学

New Zealand's Minister of Education Chris Hipkins visits SCUT

新西兰教育部长克里斯·希普金斯 (Hon Chris Hipkins) 一行应中国教育部邀请于近日到访中国，并于 7 月 19 日来访华南理工大学，点赞华南理工大学与新西兰的林肯大学、奥克兰大学之间的合作，他希望能在已有的科研合作、学生互换的基础上，与华南理工大学深入开展合作。Chris Hipkins 表示，新西兰非常重视与中国的教育合作，为中国留学生提供优越的学习、生活环境，新西兰在中国的留学生也学习到了专业知识和中国文化。

At the invitation of the Ministry of Education of China, a delegation led by Chris Hipkins, New Zealand's Minister of Education, paid a visit to China and stopped at SCUT on July 19. He spoke highly of the cooperation between SCUT and New Zealand's universities, in particular the cooperation with the University of Auckland and Lincoln University. He looks forward to enhancing cooperation with SCUT, especially in the areas of ongoing joint research and student exchange programs. Minister Hipkins expressed that New Zealand values the education cooperation with China, and is committed to providing an excellent learning and living environment for the Chinese students in New Zealand, while New Zealand students studying in China also acquire professional knowledge and a better understanding of Chinese culture.



3. 华南理工大学卫冕 RoboMaster 全国大学生机器人大赛总冠军

SCUT defends national title in RoboMaster 2018

RoboMaster 全国大学生机器人大赛是国家级科技竞赛，第十七届全国大学生机器人大赛 RoboMaster2018 机甲大师赛于 7 月 29 日全国总决赛落下帷幕，华南理工大学“华南虎”队再次赢得 RoboMaster2018 全国总冠军，实现该赛事两连冠！

RoboMaster Robotics Competition is a national-level science and technology competition. On July 29, the final tournament of the 17th RoboMaster Robotics Competition was held, where defending champions SCUT South China Tigers once again claimed victory and retained the championship.



4. 华南理工大学荣获中国国际太阳能十项全能竞赛总冠军

SCUT students win the championship at SDC 2018

2018 第二届中国国际太阳能十项全能竞赛 (简称 SDC2018) 于 8 月 17 日在山东德州圆满闭幕。经过半个月来紧张而激烈的角逐，华南理工大学-都灵理工大学联队最终凭借“长龙计划”斩获竞赛总分第一名，获得赛事总冠军。

The 2nd Solar Decathlon China (SDC 2018) successfully concluded in Dezhou, Shandong Province on August 17. After half a month of fierce competition, the SCUT-POLITO team, formed by students of SCUT and the Polytechnic University of Turin (Politecnico di Torino, PDT), won the championship with their architectural work "Long-plan".

本次大赛邀请了来自全球 10 个国家和地区 41 所高校的 22 支参赛队参与。大赛致力于推进绿色建筑的发展，增强人们环保意识，并推进相关技术的创新发展和商业化。

Altogether, a total of 22 teams from 41 universities in 10 countries and regions took part in the competition. Solar Decathlon is an international collegiate competition committed to promoting green architecture, increasing public awareness of environmental protection, and facilitating the innovation and commercialization of related technologies.



5. 华南理工大学 - 广州国际校区 2018 年研究生开学典礼举行

SCUT Guangzhou International Campus holds opening ceremony for 2018 graduate students

广州国际校区首届研究生新生于 2018 年 9 月入学，首批招生的是吴贤铭智能工程学院、生物医学科学与工程学院和华南软物质科学与技术高等研究院，共计 138 人。

In September 2018, SCUT Guangzhou International Campus embraced its first batch of graduate students. A total of 138 first-year graduate students began their studies at the Shien-Ming WU School of Intelligent Engineering, the School of Biomedical Science and Engineering, and South China Advanced Institute for Soft Matter Science and Technology.

广州国际校区首期成立了 3 个学院和 5 个研究院，分别是先进材料国际化示范学院、生物医学科学与工程学院、吴贤铭智能工程学院三个学院，以及华南软物质科学与技术高等研究院、华工-港科大联合研究院、广州智能工程研究院、材料基因工程创新中心、生物医药与再生医学联合研究院五个研究院。

For the 1st Phase of the Guangzhou International Campus, three schools and five research institutes have been established, namely the International School of Advanced Materials, the School of Biomedical Science and Engineering, Shien-Ming WU School of Intelligent Engineering, South China Advanced Institute for Soft Matter Science and Technology, SCUT-HKUST Joint Research Institute, Guangzhou Intelligent Engineering Research Institute, Research Institute on Materials Genome Engineering, and GD-HK-Macao Joint Research Institute of Biomedicine and Regenerative Medicine.

排名	机构	国家/地区
1	中国科学院大学	中国
2	清华大学	中国
3	上海交通大学	中国
4	南方科技大学	中国
5	武汉大学	中国
6	中国科学技术大学	中国
7	印度理工学院	印度
8	南京大学	中国
9	华南理工大学	中国
10	华中师范大学	中国

“自然指数 2018 上升之星”全球十强

6. “自然指数上升之星”c 排名全球第九，泰晤士高等教育世界大学排名内地第 15

SCUT ranks 9th globally in Nature Index 2018 Rising Stars, and 15th in mainland China according to Times

英国《自然》9 月发布增刊“自然指数 2018 上升之星”排行，华南理工大学进入全球 10 强，位居第 9 位。“自然指数 2018 上升之星”展示了过去 3 年里高质量科研产出增长最显著的国家 and 机构。

According to the 2018 Rising Stars supplement of Nature Index released in September, SCUT has made it into global top 10, claiming 9th place. The Nature Index 2018 Rising Stars shows the countries and institutions that have seen the most significant growth in high-quality scientific research output over the past 3 years.

同月，泰晤士高等教育发布 2019 年世界大学排名，华南理工大学在 72 所内地上榜高校中排名并列第 15 位，整体表现稳步提升。

Also in September, Times Higher Education released the 2019 World University Rankings. SCUT climbed to 15th place among the 72 universities in mainland China, with its overall performance steadily improving.

Produced by: International Office, SCUT
 Advisor: Prof. Qiu Xueqing, Vice President for International Affairs
 Chief Editor: Yao Min, Director, International Office
 Deputy Chief Editor: Ma Ning, Deputy Director, International Office
 Copy Editors: Chen Wei, Yu Shaohua, Zhang Jihong
 Proofreader: Paul Winning
 Designer: JOYO Advertising

制作: 华南理工大学国际交流与合作处
 顾问: 邱雪青 华南理工大学副校长
 主编: 姚旻 国际交流与合作处处长
 副主编: 马宁 国际交流与合作处副处长
 执行编辑: 陈薇 余少华 张继红
 校对: Paul Winning
 设计: 玖悠广告

华南理工大学国际交流与合作处 中国广州市天河区五山路 381 号, 邮编 510641
 电话: +86 (20) 87110948; 传真: +86 (20) 87112240

International Office, South China University of Technology
 No. 381, Wushan Road, Tianhe District, Guangzhou 510640, China
 T: +86 (20) 87110948; F: +86 (20) 87112240
 www.scut.edu.cn/io/

international@scut.edu.cn